
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde torsdag den 
den 12. november kl. 18.30- 20.30, 2020 

 
 
 

 
STED: Virtuelt over teams 

 
 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Annemette M. G. Hansen               HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL  
Malene Frølund               HJ  Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Henrik Lykke FL Afbud Ledere:   
Peter Enevold Pilgaard FL  Rie Dam Vineke FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
Mette Thaarup KL  Michael Ring HJ  
Birgitte Lorentzen          KL     
Laila Hejlesen KL     
Elever:   Pia Bering   
 FL  Hans Jørgen Bæk   
 HJ     
 KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 

      
Velkomst til nyt medlem af skolebe-
styrelsen.  
 
18.30-18.40 

1. Referat og opsamling fra sidste mø-
de.  
Mobiltelefoner i overbygningen på 
Hjallerup Skole. (MR) 
 
 
 

 
Heidi bød velkommen til skolebestyrelses-
mødet i Distrikt Hjallerup. 
Der blev budt velkommen til Mette Thaarup, 
som er nyt medlem af skolebestyrelsen. 
 
1. Referat og opsamling fra sidste møde 

Der var ingen spørgsmål til det udsendte 
referat. 
 
Punktet er udskudt til et senere tids-
punkt. 
 
 
 



Side 2 
 

   
2. Sager 

       
     18.40-19.00 

            Budget 2021. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
          19.00-19.10 
            Revidering af antimobbestategi- 
          en.  
          Beslutning af proces med arbejdet.  
 
 
 
 

  
2. Sager 
 
 
Budget 2021 
BÆK gennemgik budgettet for 2021. 
Børne- og skoleområdet er det eneste om-
råde, hvor der ikke er tilført ekstra midler. 
Årsagen skyldes færre elever og dermed 
klasser. Desuden er der flere elever i fri- 
og efterskoler ligesom der er sket en regu-
lering af DSA-området, hvor budgettet er 
reduceret ift. elevtallet. På DSA-området 
har man desværre valgt at reducere yder-
ligere end faldet et elevtallet giver. 
 
Der er desværre ikke fundet kommunale 
midler til 2-lærerordning. 
 
Der blev stillet spørgsmål ift. hvordan vi 
på skoleområdet kan sikre, at der ikke 
fortsat er flere elever, som søger mod fri-
skolerne. 
 
Der er en kommentar til budget 2021 fra 
den politiske side. Kommentarerne går 
på, at vi skal finde en løsning, hvor 7. 
klasserne får et tilbud, der minder om det 
tilbud, som eleverne får i erhvervsklassen 
– enten i den nuværende erhvervsklasse 
eller i hvert distrikt. 
Der er desuden en kommentar til budget-
tet hvori der står, at vi skal imødekomme 
alle elevers behov ift. deres mulighed for 
at gennemføre en ungdomsuddannelse. 
Der er ikke i forslag til specifikke løsnin-
ger ift. kommentarerne. 
 
 
Revidering af antimobbestrategien 
På baggrund af en mobbesag på en skole i 
et andet distrikt er der kommet krav om, 
at de på alle skoler skal ske en revidering 
af antimobbestrategien samt andre løsnin-
ger: 

 Alle skoler skal have et værdi-
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          19.10-19.20 
          Oprettelse af et udvalg. 
          Der ser på ”renovering og fornyelse 
          af skolernes fysiske fremtræden  
          samt udearealerne herunder lege- 
          pladser m.m. (Helle Faber) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

regelsæt 
 Alle skoler skal have en anti-

mobbestrategi, der involverer 
- Elever 
- pædagogisk personale 
- skolebestyrelsen 

 
Det er besluttet, at der skal ligge en revi-
deret antimobbestrategi senest d. 1/1-
2021. 
 
BÆK foreslog, at Berit Meng, Mie Søren-
sen, Helle Faber, Rie Vineke og Hans 
Jørgen Bæk laver en antimobbestrategi 
der er klar til den 1/1 2021. Når vi må 
mødes igen involveres elever, personale 
og skolebestyrelsen i en revidering af den 
foreløbige antimobbestrategi.  
 
Der var forslag om at inddrage materialet 
– Parentesmetoden – i udarbejdelsen af 
antimobbestrategien. 
 
Skolebestyrelsen støttede op om forslaget 
til proces. 
 
 
Oprettelse af et udvalg, som skal se på 
renovering og fornyelse af skolernes 
fysiske fremtræden 
Helle Faber fremlagde et forslag til ned-
sættelse af et udvalg som skal hjælpe til-
med denne opgave. 
Det kan være en tungt for skolerne at 
håndtere, da det er den enkelte skole, som 
skal vælge, hvor og hvad der skal renove-
res eller ændres.  
 
Der blev derfor stillet et forslag om, at der 
nedsættes et udvalg i skolebestyrelsen, 
som kan være med til at vurdere behovet i 
distriktet, så alle skoler tilgodeses bedst 
mulig ud fra en samlet behovsvurdering 
på tværs af de 3 skoler. Der efterspørges 
en udvalg, som ser på ønsker i helikopte-
ren og ikke ud fra en enkelt skoles behov. 
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         19.20-20.00 
3. Orientering 
           

Orientering vedrørende corona. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Det blev nævnt, at det også er vigtigt at 
involvere personale og elever. 
 
Skolebestyrelsen synes, det er en god idé 
at nedsætte et udvalg. Udvalget kommer 
til at bestå af: 

- Helle Faber - tovholder 
- Pia Bering 
- Heide Selmer Pedersen 
- Michael Ring 
- Rie Dam Vineke 
- Peter Pilgaard 
- Laila Hejlesen 

 
 
 
3. Orientering 
 
Orientering vedr. corona 
 
Hjallerup 
Eleverne i 5.-8. klasse er hjemsendt og 
modtager onlineundervisning efter nyla-
vede skemaer, der er kun taget enkelte fag 
ud af skemaet. 
Eleverne på 9. årgang møder på skolen 
efter skema – der er kun taget 2 ud af de 3 
idrætstimer ud af skemaet, da idrætshallen 
er lukket. 
Eleverne i 0.-4. klasse har fået nye ske-
maer, de fleste klasserne er delt i 2 og har 
den samme lærer hver dag. Vi håber, at vi 
ved dette tiltag, lettere kan holde de anbe-
falede afstande på 1 meter og herved ned-
sætte smitterisikoen.. Eleverne i 0.-4. 
klasse har fået reduceret deres skoledag, 
så den løber fra kl. 08.00-13.00. 
Der har været sendt elever hjem på 0. og 
1. årgang da de har været tæt kontakt til 
en smittet. Den ene 9. klasse på Hjallerup 
Skole blev sendt hjem onsdag den 11. no-
vember da der var en elev, der var testet 
positiv. 
 
Klokkerholm 
Klokkerholm skole har haft 3 elever, som 
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har været i tæt kontakt med en elev på 
Hjallerup Skole, som er testet positiv. 
Eleverne er hjemsendt indtil der er kom-
met 2 negative testsvar. 
 
K-klassen kører uændret under nedluk-
ningen. Eleverne møder ind på skolen og 
kører efter deres normale skema. 
 
Eleverne i 5.-8. klasse er hjemsendt til 
onlineundervisning efter deres almindeli-
ge skema – her undervises også stadig i 
de praktisk- musiske fag. 
 
2.-3. klasserne er opdelt i 2 hold, som er i 
hver deres klasse – der er sat 2 lærere på 
klasserne, én til hvert hold. 
 
Klokkerholm Skole er også udfordret af, 
at der er elever, som bor udenfor kommu-
negrænsen. 
 
Flauenskjold 
Der har ikke været nogle coronaudbrud på 
skolen. 
 
De nye restriktioner har medført, at ele-
verne i 5.-6. klasse er sendt hjem, mens 
de øvrige elever modtager almindelig un-
dervisning ift. skema. Dog er skoledagen 
reduceret lidt for 4. klasserne. 
 
Grundet skolens placering er der udfor-
dringer med elever som skal krydse 
kommunegrænser. 
 
SFO’erne 
Det er gået godt i SFO’erne, men nedluk-
ningen giver bekymring ift. om der vil ske 
en yderligere frafald af elever i SFO’en. 
 
 
Der blev stillet spørgsmål til lovgivningen 
ift. reduceret skoledag og fritagelse for 
enkelte fag. 
Det er en mulighed, da vi underviser efter 
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Nationale trivselsmålinger 

Tilbagemeldinger fra skolerne. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Projekt læselyst (Helle/Rie) 
 
 
 
 
 
 
 
 

bekendtgørelsen for nødundervisning, 
som giver mulighed for at fritage eleverne 
for enkelte fag. 
 
Der er stor ros til personalet på alle 3 sko-
ler og SFO’er for deres imødekommen-
hed ift. at få tingene til at lykkes. 
 
 
Nationale trivselsmålinger 
 
Hjallerup Skole 
Resultaterne forelå ligesom vi blev hjem-
sendt fra skole i foråret. 
Det har ikke været muligt at få igangsat 
arbejdet i dette skoleår grundet restriktio-
ner ift. samarbejde mellem lærerne. 
Lærerne har orienteret sig i målingerne, 
men de har ikke arbejdet så systematiske, 
med dem, som de plejer grundet Corona-
situationen. 
 
Flauenskjold Skole 
Det har været svært at arbejde med triv-
selsmålingerne grundet de forbehold der 
er ift. samarbejde på skolerne. 
Lærerne har orienteret sig i målingerne, 
men der er ikke nogen synlige indsatser. 
 
Klokkerholm Skole 
Det har været svært at arbejde med triv-
selsmålingerne grundet de forbehold der 
er ift. samarbejde på skolerne. 
Lærerne har orienteret sig i målingerne, 
men der er ikke nogen synlige indsatser. 
 
 
Projekt læselyst 
Helle og Rie fortalte om projekt læselyst, 
der er en kommunal indsats omkring læs-
ning. 
 
Hvordan arbejder man med at styrke mo-
tivation for læsning. Herunder strategier 
for, hvordan man kan arbejde med det. 

 VIS-strategierne 
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Status på økonomien. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Orientering om midlertidig op-
rettelse af børnehave i Hjallerup 
SFO pr. 1. januar.  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Arbejder foregår i samarbejde mellem 
læsevejlederne og PLC’erne. Der er stort 
fokus på den faglige læsning i fagene. 
 
PLC skal stimulere elevernes læselyst 
gennem aktiviteter på PLC. 
 
Læsevejlederne skal arbejde med VIS-
strategierne, som skal benyttes af alle læ-
rere. Læsevejlederne kommer ud og er en 
del af undervisningen i bestemte fag. 
 
 
Status på økonomien 
BÆK gennemgik status. 
 
Det er svært at planlægge bud-
get/regnskab i løbet af et år, når der plud-
selig kommer en ekstra tilførsel i slutnin-
gen af budgetåret – samlet set er vi blevet 
tilført ca. 1 mio i afslutningen af dette 
budgetår. 
 
Det ser ud til, at vi kommer ud af budget-
året 2020 med et overskud i omegnen af 
den ekstra million, som vi er blevet tilført 
i afslutningen af dette budgetår. 
 
Overskuddet gælder hele distriktet og lig-
ger ikke på en af de enkelte skoler. 
 
Regnskabet blev taget til efterretning. 
 
 
Orientering om midlertidig oprettelse 
af børnehave i Hjallerup SFO pr. 1. 
januar 
Pia Bering orienterede om, at der etable-
res en midlertidig børnehave i Hjallerup 
SFO d. 1/1-2021. 
Der vil starte 14 børn d. 1/1-2021 og det 
forventes af børnetallet vil stige løbende 
hen over foråret, så der omkring sommer-
ferien vil være 41 børnehavebørn i 
SFO’ens lokaler. 
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Renovering af faglokaler. 
Status/gennemgang af tegninger 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Personalesituationen / Nyt fra 
skolerne/SFO 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Der har været afholdt møder, hvor det er 
blevet aftalt, hvordan lokalerne skal for-
deles og hvilke aftaler der skal være på 
plads for at få tingene til at gå op. 
Det kræver, at der sker rigtig meget flyt-
ning af materialer og planer der skal gå op 
– det fylder selvfølgelig rigtig meget i 
SFO’en netop nu. 
 
Renovering af faglokaler 
Der har ikke været afholdt møder siden 
sidste skolebestyrelsesmøde, men BÆK 
og Helle viste tegninger af projektet. 
 
Det ser rigtig fedt ud på billederne. 
 
Skolebestyrelsen glæder sig til, at renove-
ringen bliver igangsat og ser meget frem 
til at se det færdige resultat. 
 
 
Personalesituationen / Nyt fra skoler-
ne/SFO’en 
 
Hjallerup Skole 
Der er ansat en ny lærer i en fast stilling i 
indskolingen, som havde første arbejde 
mandag d. 9/11-2020. 
Derudover er der ansat en barselsvikar for 
en lærer på mellemtrinet. 
Vi har en enkelt medarbejder som er lang-
tidssyg. 
Der skal opslås et par stillinger når vi må 
mødes igen. 
 
Klokkerholm Skole 
Der er netop blevet ansat en ny lærer, som 
blandt andet er ansat til at varetage en 
funktion som DSA-lærer. 
 
Flauenskjold Skole 
Der er en medarbejder, som er langtids-
sygemeldt. 
 
SFO’erne 
Der er ingen sygdom og ro og stabilitet i 
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Bevæg dig for livet. 
Birgitte. 

 
 
 
 
 
 
 
 
          20.00.-20.20 
4.  Formanden 

     Orientering fra Fælles Rådgi- 
    vende Organ den 3. november 
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5.  3 punkter til Facebook 
 
            

personalegruppen. 
 
Generelt for skolerne gælder det, at per-
sonale som skal testes giver udfordringer 
ift. vikardækningen. Vi er meget af-
hængige af, at der kommer hurtige test-
svar. 
 
 
Bevæg dig for livet 
Birgitte har deltaget i et møde, hvor der 
var fokus på, hvordan vi kan inddrage 
mere bevægelse i dagligdagen. 
 
Deltagerne skulle bidrage med forslag til, 
hvordan man kan indrette institutioner og 
byrum, så flere kan benytte de faciliteter, 
som findes i forvejen. 
 
 
4. Formanden 
Midtvendsyssel Lærerkreds har rettet 
henvendelse til skolebestyrelsesformæn-
dene ift. en henvendelse til børne- & sko-
leudvalget ift. budget 2021. Tre af distrik-
terne vil gerne være med til et fælles 
skriv, men der er lige nogle formuleringer 
der skal ændres inden det kan sendes.  
 
Der har været afholdt møde i Fælles Råd-
givende organ, hvor følgende punkter 
blev drøftet: 
- Drøftelse af budget 2021 
- Byggeproces på skolerne – herunder 
faglokaler 
- orientering om processen på specialom-
rådet 
- 2-lærerordning 
- antimobbestrategi herunder øget foræl-
dreinddragelse 
- hvordan kan man øge elevinddragelse i 
skolebestyrelsesarbejdet 
 
 
5. 3 punkter til Facebook 
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Udvalg der skal se på renovering og fy-
sisk fremtræden af skolerne 
 
Bestyrelsesmøde over teams. 
 
Revidering af antimobbestrategien 

20.20-20.30  
6. Eventuelt. 
           

 
 

        
Næste skolebestyrelsesmøde er mandag 
den 14. december over teams  

 

 
Udgivelsesdato:     13/11-2020 Referent: MR 
 


